

Date	2 June 2025
Announcement	<p>ماليزيا والإمارات العربية المتحدة تعززان علاقتهما الرقمية بشراكة رائدة في مجال الذكاء الاصطناعي</p> <p>Malaysia and UAE's Presight Deepen Digital Ties with Groundbreaking AI Partnership</p>
Information	<p>Malaysia Madani Artificial Intelligence (MMAI Technologies SDN. BHD.), a wholly owned entity of the Malaysian Government, and Presight, a UAE-based leading global AI and big data analytics company, today announced a landmark agreement set to accelerate Malaysia's digital transformation. This collaboration will harness advanced AI and sovereign cloud infrastructure to strengthen national security, enhance government efficiency, and drive data-powered governance.</p> <p>The agreement, formally exchanged at the ASEAN-GCC Economic Forum 2025, marks a pivotal advancement in AI collaboration between the UAE and Malaysia, and is Presight's first major initiative in the South-east Asia region.</p> <p>The exchange of agreements was conducted in the presence of His Excellency Anwar Ibrahim, Prime Minister of Malaysia, His Excellency Saifuddin Nasution Ismail, Minister of Home Affairs of Malaysia, and Peng Xiao, Group CEO of G42.</p> <p>The partnership will see the two entities collaborate on a range of critical initiatives including the development of sovereign cloud infrastructure, AI solutions and applications for digital transformation across national safety, public security, and government efficiency.</p>
	<p>أعلنت اليوم ماليزيا مدني للذكاء الاصطناعي (MMAI Technologies SDN. BHD.)، المملوكة بالكامل للحكومة الماليزية، وشركة بريسيات، الشركة العالمية الرائدة في مجال تحليلات الذكاء الاصطناعي والبيانات الضخمة الكائنة في دولة الإمارات العربية المتحدة، عن اتفاقية تاريخية تهدف إلى تسريع التحول الرقمي في ماليزيا. سيسخر هذا التعاون البنية التحتية المتقدمة للذكاء الاصطناعي والسحابة السيادية لتعزيز الأمن الوطني، وتحسين كفاءة الحكومة، ودفع عجلة الحكومة القائمة على البيانات.</p>

خلال فعاليات منتدى "آسيان - مجلس التعاون لدول الخليج العربي" الاقتصادي 2025، تم توقيع الاتفاقية رسمياً في خطوة نوعية تُجسد تقدماً كبيراً في التعاون بين دولة الإمارات وماليزيا في مجال الذكاء الاصطناعي، وتعتبر هذه الاتفاقية أول مبادرة كبرى لشركة بريسايت في منطقة جنوب شرق آسيا.

تم تبادل الاتفاقيات بحضور معالي السيد أنور إبراهيم، رئيس وزراء ماليزيا، ومعالي السيد سيف الدين ناسوتيون إسماعيل، وزير الداخلية الماليزي، وبينج شياو، الرئيس التنفيذي لمجموعة جي 42.

بموجب الاتفاقية، ستتعاون بريسايت مع الحكومة الماليزية في تنفيذ عدد من المبادرات المهمة، ويشمل ذلك: تطوير بنية تحتية سحابية سيادية، وتطبيقات وحلول ذكاء اصطناعي تدعم التحول الرقمي في مجال السلامة الوطنية، والأمن العام، وكفاءة العمل الحكومي.